
3 س�ام برش�ما مخ�اطبان هميش�گي »جوان«. دلگويه هاي شما 
عزيزان را از طريق شم�اره 88498445 شنوا و پ�ذيرا هستيم. 
اين ستون را مس�ئولان و مديران با حساس�يت ويژه مي خوانند.
---------------------------------------------------

   جلوي خوردن بيت المال را بگيريد 
يك شهروند – قم: مس��ئولان محترم مهم ترين مسئله در فرهنگ، 
اخلاق اس��ت و براي حل مس��ائل اخلاقي مس��لمانان باي��د به آنچه 
مي خورند، توجه داش��ته باش��ند. پس بهترين كار جهادي در زمينه 
فرهنگ اين اس��ت كه جلوي كس��ب مال از طريق اختلاس و جلوي 

خوردن بيت المال را بگيريد. 
---------------------------------------------------

   ترس از قطع يارانه به خاطر 9 هزار تومان! 
سالمي – كردستان : فرمي كه در اختيار ما قرار داده شد و در رابطه 
با يارانه بود سه گزينه داشت كه گزينه دوم آن مربوط به افرادي بود كه 
از 600 هزار تومان تا يك ميليون تومان درآمد دارند. من هم به خاطر 
اينكه حقوقم 609 هزار تومان اس��ت، گزينه دوم را انتخاب كرده ام و 
حالا پشيمان و نگرانم. نكند به خاطر 9 هزار تومان و صداقت مني كه 

مستأجر هستم، يارانه ام قطع شود! 
---------------------------------------------------

  فشار افزايش بهره وام بانكي
رضايي- تهران: با توجه به اينكه س��ود بانك ها افزايش پيدا كرده 
است و افرادي در بانك ها س��رمايه گذاري مي كنند كه داراي تمكن 
مالي هس��تند، در مقابل افرادي ك��ه وام از بانك م��ي گيرند همواره 
نيازمند هستند ايا پرداخت س��ود بانكي بالا در قبال بهره بالاي وام 

بانكي  توجيهي دارد. 
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88498445سرويس اجتماعي

ايران در آستانه 30سال خشكسالي شديد
هشداري كه يك دهه جدي گرفته نشد

مصرفه بي رويه جيره بندي آب را در پايتخت و برخي كانشهرها ناگزير خواهد ساخت

كارشناس�ان محيط زيس�ت از آغاز خشكسالي 
در اي�ران و وق�وع خشكس�الي ش�ديد در 
آين�ده نزدي�ك اظه�ار نگران�ي مي كنن�د.

آنچه مسلم است بايد از توان و تدبير مسئولان مملكتي 
قطع اميد كرد چراكه امامزاده آنها نه كور مي كند، نه 
شفا مي دهد! و در نهايت باز بايد به اتكاي همت و تلاش 
جمعي اثرات سوء اين معضل را هم تا حد امكان خنثي 
كرد.  گرچه برخي از مسئولان در تلاش هستند كه 
اين پديده ناميمون را در قالب يك بحران دور از انتظار 
تعريف كنند، اما واقع امر اين است كه طي بيش  از يك 
دهه فعالان محيط زيست مدام امكان و احتمال وقوع 
پديده خشكسالي و خطر كاهش ميزان بارندگي ها 
را گوشزد كرده و هشدار داده بودند. اما مسئولان ما 
همواره با توجيه هاي خاص خود مانع از شنيده شدن 
اين هشدار ها شدند و هر مسئول درصدد تحويل ميز 
رياست خود با تمام مشكلات و معضلات حوزه تحت 
مديريتش به رئيس و مدير بعدي بود و به اين صورت 

مسئله ادامه داشت تا به امروز! 
خبرگزاري فارس در اين باره نوشته است: » بر اساس 

اطلاعات سازمان هواشناسي، ميانگين ارتفاع بارش 
كشور در س��ال زراعي اخير نسبت به ميانگين چند 
ساله، منفي 3/7 درصد كاهش داشته است و به دليل 
كاهش ميزان بارندگي در تهران و مناطق اطراف آن، 
اين كلانشهر در شرايط حاد قرار گرفته است به طوري 
كه بر اساس اعلام س��ازمان هواشناسي پيش بيني 
مي ش��ود در بلندمدت تهران با معضل خشكس��الي 

روبه رو شود.  
در اين ب��اره محمد اصغري، كارش��ناس س��ازمان 
محيط زيس��ت اظهار مي دارد: از ابتداي سال زراعي 
92/7/1 ت��ا تاريخ 93/1/24 ميانگي��ن ارتفاع بارش 
كش��ور برابر 183/9 ميليمتر اس��ت كه نس��بت به 
ميانگين چند ساله، منفي 3/7 درصد كاهش داشته 
است.  اين در حالي اس��ت كه ارتفاع ميانگين بارش 
سال زراعي گذش��ته كش��ور 91/7/1 برابر 187/9 
ميليمتر بوده اس��ت كه دو درصد كاهش نسبت به 

ميانگين بلندمدت داشته است. 
اس��تان هرم��زگان در س��ال زراع��ي اخي��ر ب��ا 
افزايش33درصدي ميزان بارش ها ركورددار ميزان 

بارش ها بوده است، استان هاي  بوشهر، ايلام و سيستان 
و بلوچستان به ترتيب برابر 30، 22 و 19 درصد نسبت 
به ميانگين بلندمدت افزايش داشته است.  به گفته 
اصغري، اس��تان سمنان در س��ال زراعي 92/7/1 تا 
93/1/2، 46 درصد كاهش بارش را نسبت به ميانگين 
بلندمدت كه استان هاي البرز،  خراسان شمالي و تهران 
نسبت به تجربه كرده است كه اين استان در كاهش 
بارش ها ركورددار بوده است. ميانگين بلند مدت به 
ترتيب 41، 41 و 40 درصد اف��ت بارش ها را تجربه 
كردند.  هم اكنون استان هاي اطراف كلانشهر تهران 
از جمله سمنان،  البرز و گلستان به لحاظ بارندگي و 
ذخيره آبي در شرايط بحراني و حاد قرار دارند. يادآور 
مي شود كه بروز پديده خشكسالي براي بلندمدت در 

پايتخت دور از انتظار نخواهد بود. 
   احتمال جيره بندي آب در تهران 

چندي پيش سيدحسين هاش��مي، استاندار تهران 
نيز درباره بروز پدي��ده كم آبي در كلانش��هر تهران 
هش��دار داد. وي با بيان اينكه در حال حاضر بالغ بر 
8 ميليون و 500 هزار نفر در تهران زندگي مي كنند، 

ادامه مي دهد: در صورت ع��دم صرفه جويي، آب در 
تهران جيره بندي مي شود و اگر شهروندان 20 درصد 
صرفه جويي نكنند قطعاً ب��ا قطعي آب و جيره بندي 

مواجه خواهيم شد. 
 خشكس�الي هج�وم ريزگرد ها را تش�ديد 

مي كند 
همچنين نورالدين مونا،  نماينده فائو در ايران گفت كه 
بخش اعظمي از اراضي كشور ايران شامل اكوسيستم 
خش��ك و نيمه خش��ك با ميزان بارش كم در اندازه 
250 ميليمتر در سال تشكيل مي دهد كه نتيجه آن 
كاهش رويش گياهان و كاهش توليد است.  وي اضافه 
مي كند: اكنون مشاهده مي كنيم كه سراسر جهان 
تنوع زيستي، امنيت غذايي تحت تأثير اين مسئله قرار 
گرفته است به گونه اي كه مسئله بيابان زايي، توليد 
محصولات كشاورزي را كاهش داده و كشور ها به ويژه 
كشور هاي در حال توسعه را با خطر جدي مواجه كرده 
اس��ت كه به همين منظور بايد استراتژي هايي براي 
سازگاري با اين پديده شوم طراحي كرد. بايد به خاطر 
داشته باش��يم كه بروز پديده خشكسالي تأثير قابل 
توجهي بر افزايش ريزگردها و توفان ها خواهد داشت 

كه در آينده تهديد بزرگي خواهد بود.
  خشكسالي شديد آغاز شده است

ايمان بابائيان، سرپرست گروه پژوهشي تغيير اقليم 
مركز ملي اقليم شناس��ي، مردادماه سال گذشته به 
خبرگزاري مهر گف��ت: گزارش هاي س��ازمان هاي 
جهاني نشان مي دهد كه حدود 40سال ديگر، منطقه 
خاورميانه و از جمله ايران با 30سال خشكسالي شديد 
مواجه خواهد شد كه اين خشكس��الي در سال هاي  

اخير آغاز شده است. 
بر اساس داده هاي به دس��ت آمده از مطالعات دماي 
هواي كشور، تا 90 سال آينده ميزان بارش كاهش و 
ميزان دما افزايش مي يابد ضمن آنكه سفره هاي آب 

زيرزميني نيز از بين مي روند.
بد نيس��ت در پايان ب��ه برخي از تبعات و خس��ارات 
خشكسالي بر محيط زيست و حيات وحش پرداخت 
كه در اين باره مي توان به ك��وچ و مهاجرت بي رويه 
حيوانات وحشي به لحاظ كمبود آب و غذاي كافي، 
افزايش آسيب پذيري شكار، افزايش بيماري و تنش در 
گونه هاي در معرض خطر، كاهش باروري و جمعيت 
وحوش و انقراض محل��ي، بروز بيماري هاي مختلف 
در بين حيات وحش و مرگ و مير بيش��تر در نتيجه 
افزاي��ش ارتباطات ب��ا توليدات كش��اورزي از قبيل 
اس��تفاده از حيوانات از مزارع و خش��ك شدن اكثر 
زيستگاه هاي آبي طبيعي و انسان ساخت كه زيستگاه 

پرندگان مهاجر و كنار آبزي است، اشاره كرد.

وزير آموزش و پرورش خبر داد
تغيير كاربري برخي مدارس 
به واحدهاي تجاري و اداري 

وزير آموزش و پرورش از تغيير كاربري 
برخي از مدارس به واحدهاي تجاري و 

اداري خبر داد. 
به گ��زارش »ج��وان«، علي اصغر فاني 
در گردهمايي رؤس��اي ادارات حقوقي، 
ام��لاك و حماي��ت قضايي آم��وزش و 
پرورش سراسر كشور اظهار كرد: طبق 
اح��كام در بودجه 93 بعضي از م��دارس كه در موقعي��ت تجاري قرار 
دارند، با تغيير كاربري قانون��ي به واحده��اي اداري و تجاري تبديل 
مي ش��وند.  وي ادامه داد: اين طرح در قالب لايحه در مجلس شوراي 
اسلامي تصويب شده است و وزارت آموزش و پرورش از طريق قانوني 
و با همكاري بخش هاي حقوقي اختيار اين تغيير كاربري را دارد.  وزير 
آموزش و پرورش با اش��اره به اينكه اجراي اين ط��رح باعث ايجاد يك 
سرمايه گذاري در آموزش و پرورش است، تأكيد كرد: درآمد حاصل از 
فروش اين املاك صرف فضاسازي آموزشي شود و تحت هيچ شرايطي 

صرف هزينه هاي جاري نشود. 
فاني در ادامه با بيان اينكه بحث املاك يكي از مشكلات جدي وزارت 
آموزش و پرورش اس��ت، گفت: زمين تعداد زيادي از مدارس توس��ط 
خيران اهدا شده اما س��ندي از اين مدارس در آموزش و پرورش ثبت 
نشده و بررسي و بهبود شرايط موجود از اقدامات مهم آموزش و پرورش 
اس��ت.  وزير آموزش و پرورش ادامه داد: ظرف دو سال آينده استان ها 
مشكلات و بلاتكليفي هاي املاك را از نظر ريالي برآورد كنند و طبق 
تعاملي با سازمان ثبت، موضوعات را به صورت جدي پيگيري مي كنيم.  
فاني با اشاره به اينكه اجتماع هر چند منطقه در آموزش و پرورش يك 
بوم تعريف مي شود، اظهار كرد: امسال فرآيند جذب و پذيرش دانشگاه 
فرهنگيان بر اساس بوم هاي تعريف ش��ده در آموزش و پرورش انجام 
مي شود.  وي ادامه داد: پذيرش از ميان متقاضيان هر بوم و براي همان 

بوم صورت مي گيرد. 
---------------------------------------------------

مديرعامل سازمان تأمين اجتماعي خبر داد
افزايش ۴۰ هزار توماني 

حق خواربار مستمري بگيران
مديرعامل سازمان تأمين اجتماعي از 
افزايش 4۰ هزار توماني حق خواربار و 
و  بازنشس�تگان  مس�كن 
مس�تمري بگيران تحت پوشش اين 

سازمان پس از ۱۲ سال خبر داد. 
س��يد تقي نوربخش، زم��ان واريز حق 
خوارب��ار و مس��كن بازنشس��تگان و 
مس��تمري بگيران تأمين اجتماعي را فروردين امسال، همراه با متمم 

افزايش حقوق 25 درصدي آنان دانست. 
مديرعامل سازمان تأمين اجتماعي، بودجه س��ال 93 اين سازمان را 
بالغ ب��ر 45 هزار ميليارد تومان دانس��ت و افزود: از اي��ن ميزان اعتبار 
حدود 11 هزار ميليارد تومان براي بخش درمان، 29 هزار ميليارد براي 
پرداخت مستمري و مابقي نيز براي طرح هاي عمراني و ساير هزينه هاي 
تأمين اجتماعي هزينه مي شود.  نوربخش گفت: 120 ميليارد تومان 
ب��راي مس��كن، وام ازدواج و وام تحصيل��ي در بودجه س��ازمان براي 
مستمري بگيران مصوب خواهد شد كه پس از تدوين آيين نامه هاي آن 

در خدمت مستمري بگيران و بيمه شدگان قرار خواهد گرفت. 
---------------------------------------------------

فربد فدايي: به خاطر سلامت فرزندانتان
ماهواره ها را جمع كنيد 

بداخاق�ي، دزدي و فريبكاري به عنوان مس�ائل ع�ادي نمايش 
داده مي ش�ود از جمله پيامدهاي س�ريال هاي ماهواره اي اس�ت 
و ب�ه والدين توصيه مي ش�ود هر چ�ه زودتر براي حفظ س�امت 
جس�م و روان فرزندانش�ان ماهواره ه�ا را جم�ع آوري كنن�د. 
فربد فدايي، روانشناس و كارشناس آسيب هاي اجتماعي در خصوص 
تأثيرات سوء شبكه هاي ماهواره اي فارسي زبان اظهار داشت: بسياري 
از اوقات خانواده ها از اين شكايت دارند كه فرزندانشان روابط خارج از 
چارچوب عُرفي و ش��رعي با جنس مخالف برقرار و نسبت به والدين با 

الفاظ زشت و توهين آميز صحبت مي كنند. 
وي افزود: عمده مس��ائل و مشكلات فرزندان ناش��ي از سهل انگاري و 
بي توجهي به والدين است چراكه نوجوانان در بحراني ترين سن از نظر 
آموزش و يادگيري قرار دارند و هر آنچه مي بينند به آن عمل مي كنند. 
والديني كه در خانه همراه با فرزند خود به تماشاي مجموعه هاي مبتذل 
ماهواره اي مي نشينند بداخلاقي، روابط نامشروع، دزدي و فريبكاري 
به عنوان مسائل عادي نمايش داده مي شود، آيا والدين انتظار ندارند از 

فرزندانشان كه تحت تأثير قرار نگيرند. 
اين روانش��ناس بيان كرد: توصيه به خانواده ايراني اين اس��ت كه اگر 
مي خواهند فرزندانش��ان با اخلاق خوب و محترمان��ه رفتار كنند بايد 
خودشان چنين رفتار و اخلاقي را داشته باشند و بهتر است هر چه زودتر 
با جمع كردن ماهواره به معاشرت هاي سالم خانوادگي، خواندن جمعي 
كتاب و ديدن نمايش هاي مناسب تلويزيوني ساخت ايران يا فيلم هاي 

سينمايي مناسب از طريق لوح هاي فشرده بپردازند. 

آغاز ثبت نام مراسم اعتكاف دانشجويي
از اول ارديبهشت 

مدير امور فرهنگي نه�اد نمايندگي رهبري در دانش�گاه از آغاز 
ثبت نام مراسم اعتكاف دانشجويي از اول ارديبهشت ماه خبر داد. 
به گزارش »جوان«، حجت الاسلام سيد محمد طاهري در اين باره گفت: 
زمان ثبت نام براي حضور در مراسم اعتكاف در دانشگاه ها طي روزهاي 
1 تا 20 ارديبهشت ماه صورت مي گيرد و 200 مسجد در دانشگاه هاي 
كل كشور ميزبان دانشجويان ثبت نام كننده در مراسم اعتكاف خواهند 
بود.  وي با بيان اينكه س��تاد مركزي اعتكاف تشكيل شده است، ادامه 
داد: س��امانه etekaf.nahad.ir تازه ترين اخبار و اطلاعات اعتكاف 
دانشجويي س��ال جاري را منتش��ر مي كند. مدير امور فرهنگي نهاد 
نمايندگي رهبري در دانشگاه ها خاطرنشان كرد: سبد كتابي با محتوا 
و موضوعات ديني و مذهبي كه مختص زمان اعتكاف است به مساجد 
دانشگاه ها ارسال مي شود.  وي درباره مراسم اعتكاف استادان اعلام كرد 
كه در دانشگاه تربيت مدرس برگزار خواهد شد.  طاهري درباره مسجد 
دانشگاه تهران خاطر نشان كرد: مسجد دانشگاه تهران با توجه به اينكه 
هر ساله بالاترين ميزان شركت كننده در مراسم اعتكاف را دارد از هم 
اكنون آغاز به ثبت نام از علاقه مندان براي شركت در اين مراسم را آغاز 
كرده و دانشجوياني كه در دانشگاه محل تحصيل شان برنامه اعتكاف 

ندارند به دانشگاه هاي نزديك اعزام مي شوند. 
---------------------------------------------------
هشدار نسبت به عوارض خطرناك اعتياد سايبري

قرص هاي چاقي و لاغري به شيشه 
آلوده است 

دبير شوراي هماهنگي مبارزه با مواد مخدر استان تهران با اشاره 
به وجود مخدر شيشه در داروهاي چاقي و لاغري كه در ماهواره ها 
تبليغ مي شود، گفت: شيشه تأثير مخربي بر ذهن افراد دارد و بايد 
در زمينه آلوده بودن اين قرص ها در جامعه اطاع رساني كافي شود. 
احمد ربيع زاده با اش��اره به تأثي��ر مواد مخدر صنعت��ي و قرص هاي 
روانگردان در فكر و روان نوجوانان و جوانان گفت: بسياري از داروهاي 
لاغري و چاقي كه هزاران مدل آن در ماهواره ها تبليغ مي شود داراي 
مواد مخدر شيشه است و ما بايد در اين خصوص اطلاع رساني كنيم زيرا 
آثار تخريبي شيشه هم در فرد بسيار بالاست و هم تأثيرات اجتماعي 
بسياري دارد.  وي از فراگيري اعتيادي جديد در بين جوانان خبر داد و 
اين اعتياد را اعتيادي فرامدرنيته عنوان كرد و افزود: اعتياد به فضاهاي 
س��ايبري نوع جديد اعتياد اس��ت كه بايد با آن مقابله ك��رد. برخي از 
كودكان ما بيش از 10 ساعت پشت كامپيوترهاي شان مي نشيند اين 
اعتياد اثرات روحي و رواني بس��ياري بر نوجوانان و كودكان ما خواهد 
گذاشت.  وي ادامه داد: در گذشته مردم بچه هاي خود را از تردد كوچه 
و خيابان منع مي كردند تا گرفتار رفيق ناباب نشوند، امروز رفيق ناباب 

مقابل چشمان كودكان ماست و ما متوجه آن نيستيم. 
---------------------------------------------------

وزير بهداشت اعام كرد 
محروميت 8 ميليون حاشيه نشين

 از حداقل امكانات بهداشتي
وزي�ر بهداش�ت ب�ا اع�ام اينك�ه 
ح�دود 8/5 ميليون نف�ر از جمعيت 
ش�هرها  حاش�يه  در  كش�ورمان 
س�اكن هس�تند، بر ضرورت تأمين 
امكانات بهداش�تي و درمان�ي براي 
م�ردم اي�ن مناط�ق تأكي�د ك�رد. 
دكتر سيد حسن هاشمي گفت: در حال 
حاضر حدود 8/5 ميليون نفر در حاشيه 

شهرها ساكن هستند كه هيچ گونه امكانات بهداشتي براي آنها پيش بيني 
نشده است. همينطور امسال 2 هزار ميليارد تومان در اعتبارات وزارت 
بهداشت براي طرح پزشك خانواده پيش بيني كرده ايم. دو استان فارس 
و مازندران هم هستند كه اين طرح به طور كامل در آنها اجرا مي شود.  
وي با اشاره به اينكه طرح پزشك خانواده در اين دو استان با مشكلاتي نيز 
همراه است، خاطرنشان كرد: مثلاً قرار بوده در استان فارس 200 ميليارد 
اعتبار اختصاص داده شود در حالي كه اين مبلغ كمتر از 40 ميليارد بود. 
اين در حالي بود كه در مورد طرح پزش��ك خانواده به مردم اين استان 
اطلاع رساني شد و به تبع آن توقعاتي نيز در بين مردم شكل گرفت ولي 
وقتي اعتبار به اندازه كافي نبود، كار ناقص انجام شد.  او خاطرنشان كرد: 
در شهرها زيرساخت هاي بهداشتي و پيشگيري زياد مناسب نيستند و 
هدف ما بايد ايجاد زيرساخت قوي براي داشتن شبكه بهداشتي يكپارچه 
باشد. اين شبكه در حال حاضر در سطح روستا است و اميدواريم حاشيه 

شهرها، شهرها و كلانشهرها از آن بهره مند شوند. 
---------------------------------------------------

ته ديگ هيچ غذايي را نخوريد
۴8 درصد ايراني ها چاق هستند

سرپرست دفتر آموزش و ارتقاي سامت وزارت بهداشت اعام كرد: 
حدود نيمي از افراد ۱5 تا 65 ساله كشور چاق هستند يا اضافه وزن دارند. 
دكتر شهرام رفيعي فر با بيان اين مطلب كه 48 درصد ايرانيان چاق هستند 
يا اضافه وزن دارند، گفت: با فعاليت بدني مرتب و روزانه، انرژي مصرفي خود 
را افزايش داده و وزن خود را در محدوده طبيعي نگه داريد و غذا خوردن را 
همراه با كارهاي ديگر مثل مطالعه و تماشاي تلويزيون انجام ندهيد.  وي 
افزود: از بشقاب هاي كوچك براي غذا خوردن استفاده كنيد، مواد غذايي 
را كه سبب تحريك غذا خوردن در شما مي شوند از معرض ديد و دسترس 
خود خارج كنيد، از قرار دادن ديس غذا با حجم زياد در سر سفره خودداري 
كنيد، وعده هاي غذايي را در ساعات معيني از روز و به طور منظم مصرف 
كنيد و قبل از آنكه كاملًا سير شويد، دست از غذا خوردن بكشيد.  رفيعي فر 
ادامه داد: بلافاصله پس از مصرف غذا ميز يا سفره را ترك كنيد، آهسته غذا 
بخوريد، بيش از حد نياز غذا نخوريد، به جاي نوشابه هاي شيرين و گازدار 
از آب يا دوغ كم نمك بدون گاز اس��تفاده كنيد و از مصرف ته ديگ اكيدا 

خودداري كنيد زيرا ته ديگ بسيار پر چرب و پر نمك است.
---------------------------------------------------

هشدار به مسئولان
 براي سقوط 7۰ پله اي محيط زيست

عضو هيئت رئيس�ه فراكس�يون محيط زيس�ت مجلس نس�بت 
به س�قوط 7۰ پل�ه اي محيط زيس�ت به مس�ئولان هش�دار داد. 
مهرداد بائوج لاهوت��ي در خصوص طرح ارزيابي محيط زيس��ت ايران 
گفت: اين طرح هنوز به طور رسمي در فراكسيون محيط زيست مورد 
بررسي قرار نگرفته است.  وي با اشاره به وضعيت بحراني زيست محيطي 
در كشور اظهار داشت: در حال حاضر در ش��رايط بحراني قرار داريم به 
طوري كه در هفت سال اخير بر اساس شاخص هاي بين المللي 70 پله 
سقوط كرده ايم كه اين موضوع يك هش��دار جدي براي مسئولان در 
عرصه محيط زيست است.  به اعتقاد اين نماينده مجلس، براي مسائل 
زيست محيطي بايد چاره اي اساسي انديشيده شود چراكه در حال حاضر 
كشور دچار بحران هاي زيست محيطي است به گونه اي كه آسيب هاي 
زيست محيطي براي مملكت معادل تحريم ها است.  وي به »مهر« گفت: 
وضعيت محيط زيست در كشور مطلوب نيست و به همين دليل بايد بين 
مسئولان انسجامي ايجاد شود تا طرح ارزيابي محيط زيست تهيه شده و 

بتواند منجر به تحركاتي در مسير رشد محيط زيست شود. 

از ورود شورا به طرح ترافيك تا كنايه هاي عليرضا دبير 

اسامي خبرنگاران داراي طرح ترافيك به شوراي شهر مي رود 

علي خدايي بيجاري 
   گزارش  يك

تراكم نظ�رات اعضاي ش�ورا در خصوص طرح 
ترافيك خبرنگاران در جلسه شوراي شهر سبب 
ش�د تا موضوع به انتشار اس�امي خبرنگاراني 
كه ط�رح درياف�ت كرده اند، كش�يده ش�ود. 
در پنجاه و هفتمين جلس��ه علني از شوراي شهر 
تهران، اعضاي ش��ورا تذكرات خ��ود را به معاون 
حمل و نقل و ترافيك شهرداري تهران در ارتباط با 
چگونگي صدور و توزيع آرم هاي طرح ترافيك و به 
ويژه توزيع و تخصيص اين آرم ها در بين خبرنگاران 
ارائه كردن��د.   در اين زمينه الهه راس��تگو - عضو 
كميس��يون فرهنگي و اجتماعي ش��وراي ش��هر 
تهران - ب��ا بيان اينكه ارائه طرح ترافيك س��الانه 
به خبرنگاران حداقل امكاني اس��ت كه شهرداري 
مي تواند ارائه كند، گفت: هرچند ش��هرداري نيز 
در اين زمينه محدوديت هاي��ي دارد اما بايد طرح 

ترافيك خبرنگاران مدنظر قرار گيرد. 
همچنين اسماعيل دوستي در مورد ارائه آرم طرح 
ترافيك به خبرنگاران تصريح كرد: به شخصه شاهد 
بوده ام كه اش��خاصي طرح ترافيك گرفته اند كه 
خبرنگار نبوده اند در حالي كه جامعه رس��انه يك 
صنف اس��ت و اتحاديه دارد بنابراين بايد پيگيري 

لازم در اين زمينه انجام شود. 
 همه خبرنگاران طرح مي گيرند 

تشكري هاش��مي، معاون حمل و نقل و ترافيك 
شهرداري تهران در جلسه ش��ورا با بيان اينكه تا 
اين لحظه بر اس��اس آخرين گزارشات به 5 هزار و 
300 نفر از خبرنگاران در سال 93 آرم طرح ترافيك 
ارائه خواهد ش��د، اظهار كرد: قرار است بر حسب 
دستور رياست شوراي شهر تهران نام رسانه هاي 
دريافت كننده آرم طرح ترافيك در اختيار رياست 
اين ش��ورا قرار گيرد تا در صورت لزوم نس��بت به 

انتشار آن اقدام كنند. 
وي گفت ما خبرنگاران را كساني مي دانيم كه قلم 

به دست در خيابان ها و دستگاه هاي مختلف براي 
تهيه خبر تلاش مي كنند، اين در حالي اس��ت كه 
به افراد غير خبرنگار ش��اغل در رسانه ها نيز طرح 

ترافيك ارائه شده است. 
وي ادامه داد: اين روش مناس��ب نيست، بنابراين 
براي سال آينده تصميماتي اتخاذ كرده ايم كه حق و 
حقوق خبرنگاران تضييع نشود و اگر از طريق رسانه 
نام اين افراد اعلام شود، حتماً مازاد بر سهميه به اين 

افراد آرم طرح ترافيك خواهيم داد. 
وي با اشاره به اينكه در سال 94 با تصميمات اتخاذ 
شده اين مشكلات برطرف خواهد شد، گفت: سال 
94 رويه تعرفه ها را نيز تغيير خواهيم داد و قطعاً 
كساني كه خبرنگار باشند مي توانند بر اساس تعرفه 

خبرنگاري آرم طرح ترافيك دريافت كنند. 
 پايبندي ش�ورا به افزاي�ش ۲5 درصدي 

كرايه براساس مصوبه 
در ادامه جلسه شوراي شهر، احمد مسجد جامعي، 
رئيس شوراي شهر تهران با تأكيد بر اينكه اين شورا 
به مصوبه خود در ارتباط ب��ا افزايش 25 درصدي 

نرخ كرايه هاي تاكسي پايبند است، گفت: افزايش 
نرخ كرايه هاي تاكس��ي تنها نسبت به زمان اعلام 
شده در مصوبه شوراي ش��هر كه قرار بود ابتداي 
ارديبهشت ماه اجرايي شود با دو سه هفته تأخير 

انجام خواهد شد. 
 دبير: دولت عوض ش�د بگذار ما هم حرف 

بزنيم!
دعواي ديروز رؤس��اي كميس��يون هاي برنامه و 
بودجه و سلامت، محيط زيست و خدمات شهري 
جلسه علني ش��وراي اسلامي ش��هر تهران را به 

حاشيه كشاند. 
در جلسه علني روز گذشته، شورا پس از تذكر رئيس 
كميسيون برنامه و بودجه به رؤساي كميسيون ها 
مبني بر تس��ريع در بررس��ي بودجه شركت ها و 
سازمان هاي ش��هرداري براي تصويب در صحن 
علني شورا، رحمت الله حافظي، رئيس كميسيون 
سلامت، محيط زيست و خدمات شهري از ندادن 
اطلاعات لازم درباره ش��ركت ها انتقاد كرد و اين 

موضوع را دليل تأخير در بررسي بودجه دانست. 

عليرضا دبير، رئيس كميس��يون برنامه و بودجه 
با اشاره به سياست جديد ش��وراي چهارم مبني 
بر تقسيم كار بودجه در كميسيون هاي مختلف، 
از رؤساي كميسيون ها درخواس��ت كرد، بودجه 
شركت ها و س��ازمان ها را هر چه سريعتر بررسي 
كنند تا اين بودجه ب��راي تصويب به صحن علني 
بيايد.  وي ادامه داد: كاش در شوراي سوم بودي، 
مي گذاشتندت گوشه ديوار مي گفتند بيا رأي بده! 
بابا دولت عوض ش��د بگذار ما هم حرف بزنيم! تو 
مي خواهي در همه حوزه ه��ا ورود كني و در همه 
حوزه ها هم متخصص هستي! همه اين شركت ها 

به شما مربوط نيست. حالا برو ورود كن!
حافظي در پاسخ گفت: اين حق شورا است كه در 
همه بخش ها وارد شود و شما نمي توانيد براي كسي 

تعيين تكليف كنيد. 
 پيرهادي: كنايه به دولت هاي گذش�ته در 

شأن شورا نيست
محسن پيرهادي نيز در اعتراض به سخنان دبير 
گفت: بعضاً در صحن ش��ورا به افرادي كنايه زده 
مي شود كه در جلس��ه حضور ندارند و گاهي اين 
موضوع دامن دولت هاي قبل را هم مي گيرد. حتي 
گاهي تهمت هايي زده مي ش��ود كه در شأن شورا 

نيست و من نسبت به آن اعتراض دارم. 
وي ادامه داد: همه دولت هاي گذش��ته منتخبان 
مردم بوده اند. دولت گذش��ته نيز 24 ميليون رأي 
داشت و امروز نمايندگان آن در صحن شورا نيستند 
كه بتوانند از خود دفاع كنند. بنابراين اين رويه بايد 

اصلاح شود و از رأي مردم دفاع شود. 
پس از اينكه صحن شوراي شهر دقايقي با حواشي 
هم��راه بود، ب��ا صحبت ه��اي مس��جد جامعي و 
صلوات هاي پي در پي، مج��دداً آرامش به صحن 
شورا برگش��ت و اعضا موضوع بعدي جلسه را در 

دستور كار خود قرار دادند. 

بيژن سوراني 
   گزارش  2

   خبر

در نامه  دانش آموزان عضو اتحاديه انجمن هاي 
اس�امي به بان ك�ي مون آم�ده اس�ت: ما به 
نمايندگ�ي از تمام�ي دانش آم�وزان ايران�ي 
خواس�تار انرژي هس�ته اي صلح آميز بدون 
محدودي�ت براي تمامي كش�ورها هس�تيم. 
دانش آموزان عضو اتحاديه انجمن هاي اس��لامي 
به نمايندگي از دانش آموزان سراس��ر كش��ور در 

همايش »راه روشن« طي نامه اي به بان كي مون 
دبيركل سازمان ملل متحد، خواسته ها و اهداف 
خود را از فعاليت هاي هس��ته اي به اين سازمان 
اعلام كردند.  در متن اين نامه آمده است: جناب 
آقاي بان كي مون - دبيركل محترم سازمان ملل 
متحد – س��لام - ما اعضاي اتحاديه انجمن هاي 
اس��لامي دانش آموزان در اين نامه قصد داريم تا 

خواس��ته ها و اهداف اصلي خود را به شما اعلام 
داريم.  آقاي دبيركل، ش��ما و م��ا و تمامي مردم 
دنيا خوب مي دانيم كه كشور ما هيچگاه به دنبال 
بمب اتمي نبوده و نيست و نخواهد بود. كشور ما 
به همراه ساير كشورها خواستار برقراري صلح و 
امنيت پايدار در دنياست. از اين رو نه خود بمب 
اتمي دارد و نه مي خواهد بمب اتمي در دنيا باقي 

بماند. به همين جهت، ما به نمايندگي از تمامي 
دانش آم��وزان ايراني در اين روز مهم خواس��تار 
انرژي هس��ته اي صل��ح آميز ب��دون محدوديت 
ب��راي تمامي كش��ورها هس��تيم.   دانش آموزان 
عضو اتحاديه انجمن هاي اس��لامي دانش آموزان 
در پايان، توماري را در حمايت از دس��تاوردهاي 

هسته اي به امضا رساندند.

دانش آموزان ايراني در نامه اي به بان كي مون خواستار شدند
انرژي هسته اي صلح آميز براي تمامي كشورها


